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Protokół nr 12/19 

 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

w dniu 26 listopada 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 12:10 

Zakończenie posiedzenia 13:40 

 

Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, otworzył i prowadził Przewodniczący 

Komisji Paweł Żmuda. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, a także Wójt Gminy Jerzy Makowski, Zastępca Wójta Gminy 

Dorota Mazur, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. 

Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Na stan 4 członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji obecnych było 3 członków komisji. 

Nieobecny był radny Sebastian Janiak. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda odczytał zaproponowany 

porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do porządku. 

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodniczący komisji poddał pod głosowanie 

zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” przyjęła zaproponowany 

porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 28 listopada 2019 r. 

3. Analiza wykonania budżetu gminy za III kwartały 2019 r. 

Opinia komisji 

4. Opracowanie planu pracy komisji na rok 2020 – materiały przedkładają Przewodniczący 

Komisji. 

5. Rozpatrzenie skargi. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda nim przystąpił do 

kolejnego punktu posiedzenia poinformował, że na wcześniejszych posiedzeniach radni 

zaproponowali, aby w porządku obrad był punkt dotyczący przyjęcia protokołu 

z poprzedniego posiedzenia komisji. Wobec powyższego Przewodniczący Komisji zapytał 

członków komisji czy chcą, aby ten punkt znalazł się w porządku następnego posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radni przyjęli propozycję, by protokoły z posiedzeń 
komisji były przyjmowane. 

AD 2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 28 listopada 

2019 r. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda poinformował, że 

wszyscy członkowie komisji zapoznali się z projektami uchwał przygotowanych pod obrady 
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najbliższej sesji na wcześniejszych posiedzeniach komisji, w których uczestniczyli. Następnie 

komisja przeszła do opiniowania projektów uchwał jak niżej:  

− projekt uchwały pod roboczym numerem XII/1/19 w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Gminy Stargard  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda przypomniał, że 

głosowanie będzie tajne i odbędzie się na sesji. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XII/2/19 w sprawie ustalenia wysokości 

i zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów 

sołectw z terenu Gminy Stargard. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda poinformował, że na 

posiedzeniu Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu zaproponował, aby 

rozbudować uzupełnienie poprzez opisanie, że uchwała jest wynikiem projektu uchwały 

złożonej przez grupę radnych. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że kolejno radni na posiedzeniu wspólnym komisji 

w dniu 18 czerwca br. scedowali na niego przedstawienie powyższego projektu po 

skonsultowaniu propozycji z sołtysami. 

Kolejno Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda odczytał 

rozszerzenie do uzasadnienia do powyższej uchwały. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XII/3/19 w sprawie nadania nazw ulic 

w miejscowości Grzędzice 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda przypomniał, że mają 
powstać dwie ulice Magiczna i Morelowa. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XII/4/19 w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Stargard 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XII/5/19 w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny na lata 2020 - 2022 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XII/6/19 w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 r. 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur poinformowała, że projekt uchwały będzie 

zmieniony w ten sposób, że zostanie przeredagowany, a program będzie stanowił załączniki 

do uchwały, analogicznie jak poprzednia uchwała. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda zapytał Skarbnik 

Gminy, czy 10 tys. zł, które dodatkowo wpłynęły lub wpłyną z opłat koncesyjnych, czy będą 
wydane na ten program w tym roku? 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że obowiązkiem jest niewykonane 

wydatki tego roku dołożyć do budżetu kolejnego roku. Tworząc projekt budżetu, nie jest 

wiadomo, czy zostanie to tak jak zaplanowano wykonane. Skarbnik wyjaśniła, że jak są takie 

potrzeby można wydać więcej i musi się to wyrównać. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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− projekt uchwały pod roboczym numerem XII/7/19 w sprawie uchwalenia ,,Rocznego 

Programu Współpracy gminy Stargard z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2020 r.” 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XII/8/19 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska wyjaśniła, że na poprzedniej komisji 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz poprosił, 

aby bardziej uzasadnić, dlaczego się podnosi stawki. Wobec czego zostanie zmienione 

uzasadnienie z porównaniem stawek z roku 2019 i jak będzie to przygotowane, zostanie 

przedłożone radnym przed sesją. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda zapytał o podatek od 

mieszkania, co w przypadku zmiany użytkowania z budynku gospodarczego na budynek 

mieszkalny, jak powinna wyglądać zmiana tego podatku. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska wyjaśniła, że należy zgłosić i skorygować 
deklarację podatku od nieruchomości wg stanu faktycznego. 

Następnie komisja dyskutowała na temat składania deklaracji korygujących w chwili zmiany 

użytkowania budynków gospodarczych lub mieszkalnych. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XII/9/19 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XII/10/19 w sprawie zmian budżetu gminy 

na 2019 r. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

AD 3. Analiza wykonania budżetu gminy za III kwartały 2019 r. 

Zastępca Wójta Gmina Dorota Mazur wyjaśniła, niski procent z wykonania wpływów 

z opłat za służebności w paragrafie 0470, iż wynika to z uwagi na trwające procedury 

negocjacyjne z grupą energetyczną – Polskie Sieci Elektroenergetyczne, co do zapisów 

służebności. Temat jest finalizowany i ma nadzieję, że do końca roku wpłynie ponad 

62 tys. zł. 

Komisja przyjęła informację z wykonania budżetu za III kwartały 2019 r. 

AD 4. Opracowanie planu pracy komisji na rok 2020 – materiały przedkładają 
Przewodniczący Komisji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda odczytał 

zaproponowany plan pracy. Ponadto prace komisji będą się odbywać w zależności od potrzeb 

i wpływu pism. 

Komisja jednogłośnie przyjęła zaproponowany przez Przewodniczącego Komisji plan pracy 

na rok 2020. 

AD 6. Sprawy różne 

Radny Sławomir Zabłocki wyraził sugestię odnośnie braku pojemników na segregację 
odpadów w Urzędzie Gminy Stargard. 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur wyjaśniła, że Urząd Gminy Stargard jest 

podmiotem, a Miasto Stargard nie wprowadziło zasad segregacji odpadów, jeżeli chodzi 
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o podmioty. Urząd Gminy Stargard jest obiektem niezamieszkałym i jako takie podmioty oraz 

tak jak inne firmy, decydują o tym sami. Zastępca Wójta Gminy przypomniała, że Gmina 

Stargard również nie przygotowała uchwały, jeśli chodzi o podmioty na terenie gminy. 

Zastępca Wójta Gminy wyjaśniła, że na szkoleniach, szkolący przestrzegają przed 

podejmowaniem uchwał odnośnie segregacji, jeżeli chodzi o podmioty niezamieszkałe. 

Następnie komisja dyskutowała na temat segregacji śmieci w budynku Urzędu Gminy 

Stargard. 

Radny Paweł Szutkowski zapytał, czy na przykład pracownik merytoryczny od spraw 

budowlanych ma uprawnienia do odbioru robót budowlanych. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska wyjaśniła, że jeżeli chodzi o duże inwestycje to jest 

kierownik nadzoru, natomiast, jeżeli są to drobne prace remontowe to pracownik musi 

odebrać takie prace. Skarbnik Gminy dodała, że jeżeli chodzi o inwestycje budowlane to jest 

w Urzędzie zatrudniony pracownik z uprawnieniami.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda odniósł się do 

informacji wójta o wykonywaniu zadań w okresie międzysesyjnym i zapytał o opracowanie 

dokumentacji projektowo - kosztorysowej Adaptacja pomieszczeń biurowych na potrzeby 

Gminy, chodzi o strych w budynku Urzędu Gminy. 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur odpowiedziała, że zostało zlecone opracowanie tej 

dokumentacji. Jest to koncepcja dotycząca ulicy Bydgoskiej i czwartego piętra w budynku, 

w którym mieści się Urząd Gminy. Za tą koncepcje Gmina zapłaci 20% wartości całej 

dokumentacji, żeby mieć wiedzę i podgląd między innymi o zakresie i kosztach docelowych. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski dodał, że później zostanie podjęta decyzja, czy będzie to 

realizowane. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda zapytał o kwestię 
zgody pozostałych współwłaścicieli budynku na adaptację poddasza. 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur poinformowała, że jest to w trakcie rozmów z STBS, 

tak przedstawiła to Kierownik Referatu GKI i obiecała, że to wszystko jest na dobrej drodze. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda zwrócił uwagę, że 

przetarg już został ogłoszony.  

Radny Sławomir Zabłocki przypomniał, sprawę dotyczącą kwestii problemu przesyłu sieci 

kanalizacyjnej na Golinku oraz czy jest ujęte to w budżecie na kolejny rok. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że było to zadanie zaplanowane 

w tym roku, a z powodu nie wykonania Kierownik Referatu GKI również zaplanowała na rok 

następny, chociaż ona nie wie, czy nie zostało to wycięte z projektu. Następnie Wójt Gminy 

Jerzy Makowski oraz Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur wyjaśnili, że ta kanalizacja 

jest źle wykonana i problem zaczął pojawiać się od samego początku jak została ta 

kanalizacja zrobiona. 

Następnie komisja dyskutował o przyczynach problemu sieci kanalizacyjnej na Golinku. 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur po zasięgnięciu informacji od Kierownik Referatu 

GKI wyjaśniła, że były zaplanowane w roku na ten cel środki oraz jest planowane na 

następny rok i na projekt i na realizacje ok. 100 tys. zł. Nie zostało to wykonane, ponieważ 
miało być to realizowane wspólnie z Wodociągami Zachodniopomorskimi, które jak się 
okazało nie zdołały podołać tej inwestycji. Jest tam również kwestia regulacji prawnych, 

jeżeli chodzi o przebieg sieci kanalizacyjnej. 

Kolejno Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda ponownie 

odniósł się do informacji wójta o wykonywaniu zadań w okresie międzysesyjnym i poruszył 
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pkt 7 dotyczący weryfikacji zapisów ogłoszenia o naborze oraz Regulaminu naboru 

wniosków w ramach programu priorytetowego „Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów 

pochodzących z działalności rolniczej” o dofinansowanie ze środków NFOŚiGW. 

Przewodniczący Komisji przypomniał, że w ubiegłym miesiącu w informacji była kwestia 

rozeznania tego tematu. 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur odpowiedziała, że temat został rozpoznany. 

Zastępca Wójta Gminy wyjaśniła, że zgłębiła temat, ponieważ na zebraniach w sołectwach 

było zainteresowanie rolników tą kwestią. Kolejno Zastępca Wójta Gminy wyjaśniła, że 

Gmina może być beneficjentem i może składać wniosek, ale wiodącym problem jest brak 

punktu składowania odpadu, ponieważ dofinansowanie dotyczy wskazania punktu odbioru 

zeskładowanego odpadu, czyli folii. Gmina również nie posiada PSZOK. Zastępca Wójta 

Gminy dodała, że jest to pierwszy nabór, ale z tego, co słyszała będą kolejne. Następnie 

dodała, że kolejnym problemem może być brak odbiorcy zeskładowanego odpadu. Po 

przeanalizowaniu tematu okazało się, że nie ma na dzień dzisiejszy w Polsce odbiorcy. 

Następnie komisja dyskutowała na temat budowy i lokalizacji PSZOK. 

Na pytanie radnego Pawła Szutkowskiego o koszty budowy PSZOK, Skarbnik Gminy 

Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że zaplanowała na drugi rok 100 tys. zł. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski dopowiedział, że może to kosztować więcej i trzeba będzie 

szukać zewnętrznych środków. 

Następnie Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda 

podziękowała, Wójtowi, Zastępcy Wójta oraz Skarbnik za złożone wyjaśnienia oraz 

odpowiedzi i kolejno Komisja zajęła się tematem skargi. 

AD 5. Rozpatrzenie skargi. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda odczytał sporządzony 

protokół z wyjazdu komisji w teren z dnia 19.11.2019 r., w związku ze złożoną skargą oraz 

wyjaśnił sprawę skarżącego. Następnie odczytano również wyjaśnienia z Referatu GKI 

w przedmiotowej sprawie. 

Wobec tego, że przedmiot skargi przestał istnieć, skardze nie nadano dalszego biegu. 

AD 7. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Paweł Żmuda podziękował wszystkim za udział izamknął posiedzenie komisji. 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji  

Skarg, Wniosków i Petycji 

Paweł Żmuda 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Misztela 


